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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi lesz az SNI-s diákokkal?" 

Az OKJ vizsgákkal kapcsolatban nyitva maradt egy lényeges kérdés. Ugyan kis szeletét jelentik az 
oktatási rendszernek, de léteznek a gyógypedagógiai szakképző intézmények, amelyek nem az 
Innovációs és Technológiai Minisztérium, hanem az EMMI felügyelete alá tartoznak. Vagyis 
vannak a szakiskolák (régi nevén a speciális szakiskolák ) és a készségfejlesztő iskolák. Ezekben az 
intézményekben vannak testi- és érzékszervi fogyatékosok, valamint vannak autisták, és a 
tanulásában akadályozottak, az értelmileg akadályozottak.

Tehát látható, a diákok között vannak, akik a kormánydöntés alapján le tudnak érettségizni (pl. 
kerekes székesek), de azt is látni kell, hogy vannak közöttük olyanok is, akik nem tudnak írni 
és/vagy olvasni vakok, gyengénlátók, kezük/artikulációjuk miatt sérültek – vagyis a mozgásukban 
akadályozottak. 

És vannak, akik alapesetben nem írásban vizsgáztak volna. A tanulásában akadályozott végzős 12. 
évfolyamosok esetén írásbeli vizsga helyett szóban és gyakorlatban kell, hogy megtörténjen vizsga. 
A készségfejlesztő iskolákban nem OKJ vizsga van, de ott a gyakorlatnak van jelentősége.

És vannak a halmozottan sérültek. Rájuk is gondolni kellene, mert a vizsgaidőszak rájuk is 
vonatkozik.

Nagyon fontos lenne, hogy az érintettek minél előbb használható információkhoz jussanak.

Ezért tisztelettel kérem, ha esetemben ki is várják a válaszadással a törvényileg megszabott időt, az 
iskolákat, szülőket, diákokat mihamarabb értesíteni szíveskedjenek. Bízom benne, hogy 
döntésükben az emberélet védelme, nem pedig a bürokratikus szabályokhoz való merev 
ragaszkodás lesz a fő motívum.



Várom érdemi válaszát! 
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